بسم الله الرحمن الرحيم
حلم مستحيل
مدخل الى اللغويات

ببساطه لا نعلم ماهو مصدر اللغه الأصلي.
We simply don't know how language originated

اللغه المحكي هاتت قبل اللغه المكتوبه 
The spoken language existed before the written language
في كثير منت الاديان يعتقدون ان مصدر الدين هو من يمدهم باللغه

In most religions their believes that the source for the religions who provides them with language

عندما يعزل رضع الإنسان ويكبرون دون التعرض لأي لغه فإنهم يبدأون بالتحدث باللغه الأصليه التي اعطاهم اياها الله

If human infants were allowed to grow up without hearing any language then they would spontaneously begin using the language that God giving to them

تجربتان مشهورتان  two famous experiments                                                         
1- قام بها فرعون مصر بعزل الاطفال فأكتشف انهم يقولون  bekos تعني خبر باللغه الفرجنيه
1-by Egyptian pharaoh ' psammetichus '. he isolated children and he found them said the word '' bokes'' that mean ''bread'' in Phrygian language
2- جيمس الرابع ملك اسكوتلندا, عزل الاطفال واكتشف انهم يكررون كلمات عربيه
2-by king Scotland James the forth, he isolated children and they were reported have spoken Hebrew
الأطفال الصغار جدا عندما يعيشون دون الوصول الى لغه الإنسان في السنوات المبكره, سيكبرون دون أي لغه على الاطلاق

Very young children when they living without access to human language in their early years , they grow up with no language at all

مصدر الصوت الطبيعي       the natural sound sours                                                     
1- نظريه باو-واو            bow –wow theory                                       
صوت الشيء يسمى نسبه للشيء نفسه ويكون قريب من اسمه 
Sound of something named to the something it, self to be closer to  its name

يسمى بالمسموع (صدى الصوت الطبيعي)

Its name onomatopoeic (echoing natural sound)
2- نظريه المشاعر الطبيعيه       natural cries of emotion theory                                  
اصل اصوات اللغه يمكن ان يكون من المشاعر الطبيعيه كالألم , الغضب .. الخ. ويكون كصيغه تعجب مثل آه , اووه , واو , يع. عاده تنتج مع الشهيق عكس التحدث العادي مع الزفير.

Original sounds of language may have come from natural cries of emotion such as pain, anger..atc . it come as interjections such as Ah! Ooh! Wow! Yuck! . usually produced with inspiration not lake normal talk with exhalation\expiration

3- نظريه يو-هي-هو    yo-he-ho theory                              
الاصوات التي تصدر من الانسان في الجهد الجسماني ممكن ان تكون مصدر لغتنا. خاصه اذا تضمن هذا الجهد عده اشخاص و متناسقه

The sounds of a person involved in physical effort could be the soured of our language. Especially when that effort involved several people and to be coordinated
يمكننا مراقبه المراحل المتقدمه لأسلافنا فقد قاموا بإنتقال ذو اهميه كبيره في الوضع المستقيم مع الخطوه الثنائيه(على القدمين). كما يمكننا ملاحظه الأختلاف بين جمجمه الإنسان البدائي والغوريلا حوال 60.000 سنه مضت.

We can observation that at some early stage our ancestors made a very significant transition to an upright posture with bi-pedal (on tow feet). And we can seen the differences between the skull of an Neanderthal man and the gorilla around 60.000 years ago.
مصدر التكيف الجسماني          the physical adaptation source                                            
اسنان الانسان مستقيمه ليست بارزه للأمام مثل القرود. تساعد على صنع اصوات مثل 
f-v
Human teeth are upright not slanting out words like those of apes. It helpful in making sounds like f-v
شفاه الانسان مرنه اكثر من التي في الثديات وتساعد على صنع اصوات  b-p  
Human lips are much more flexible than those of other  primates. It helpful to making sounds like b-p
فم الانسان صغير نسبيا للذي بالثديات يمكن ان يغلف ويفتح بسرعه ويحتوي على السان الذي هو اصغر واسمك عضله الذي يستخدم في تشكيل انواع الاصوات الداخليه ( التجويف الداخلي)

Human mouth is relatively small compared to other primates. Can opened and closed rapidly. And contains a smaller, thicker, and more muscular tongue. Which can be used to shaped wide variety of sound (inside the oral cavity)      
حنجره الانسان تحتوي على الاحبال الصوتيه وتسمى بصندوق الصوت. تختلف في الموقع عن الثديات الاخرى مثل القرده

Human larynx containing the vocal cords it named voce box. Differs significantly in position from other primates such as monkeys.

بلعوم الانسان فوق الاحبال الصوتيه يعمل ككاشف للموجات المهتزه ليضاعف وضوح الصوت المولد بواسطه الحنجره.

Human pharynx is above the vocal cords. Acts as resonator for increased range and clarity of the sound produced via the larynx.

عقل الانسان يتحكم في كل مركب لإنتاج الصوتز وهو منقسم الى قسمين. القسم الايسر هو الذي يتحكم في الاشياء مثل الكلام و استخدام الادوات.

Human brain controls all the Copley physical parts used for sound production. It is laterilzes to tow hemispheres. The left hemispheres is control motor movement involved in things like speaking and using tools.

في البدايه من الممكن ان يكون الانساء اول من انتج قدره التسميه بتعريف ازعاج مميز (pEn )

In beginning a human may have first developed naming ability by producing specific noise (pEn)   
ثم التوقف لإضافه ازعاج مميز اخر (blue)
Than to stop to bring another specific noise (blue)
ليجمعها مع الأول لبناء جمله معقده(pEn blue )

To combination with the first to build a complex message (pEn blue)
بعد عده سنوات اصبح الانسان قادر على انتاج (this pen is blue)

After many years human was able to produce (this pen is blue)

يتمتع الانسان بالفطره بعكس الخلوقات الأخرى. فالطفل يستخدم فطرته للتحدث حتى يتعلم من الكبار لغتهم. لهذا فإن لغه الطفل نقطه في جيناته.
Human have innate, no other creature have it. The babe will use his inmates' to talk until he learn adult language. For that babe language are point in his genetics.  
إشارات المعلومات هي سلوك تعرض معلومات عاده ماتكون غير مقصوده
Informative signals is a behavior  that provides information. Usually unintentionally
إشارت التواصل هي سلوك يستخدم عمدا\ بقصد لعرض معلومات

Communicative signals is a behavior used intentionally to provide information 

تتميز لغه الإنسان عن تواصل الحيوانات بإمكانية التواصل بمعناه المقصود لدى الإنسان

Human language distinctions from animal communication the a potential as a means of intentional communication as in human 

الإدارة : هي خاصيه في اللغه تسمح بالتحدث عن اشياء و احداث ليست متواجده حاليآ في البيئه المحيطه. في تواصل الحيوانات تعتبر هذه الخاصيه ناقصه\مفقوده.

Displacement is a property of language that allows users to talk about thing and events not present in the immediate environment. In animal communication considered to lack this property   
التعسف هو ميزه في اللغه لتصف حقيقه لأنه لا يوجد تواصل حقيقي بين الشكل اللغوي والمعنى

Arbitrariness is a property of language describing the fact that there is no natural connection between a linguistic forms and its meaning
هناك بعض الكلمات في اللغه تبدوا (صدى) لأصوات لأشياء او نشاطات يبدوا اتصال التعسفي فيها اقل (مسمى الكلمات)

There are some words in language with sound that seem to have (echo) the sounds of objects or activities hence seem to have a lees arbitrary connection (onomatopoeic word)
الإنتاجيه هي خاصيه في اللغه تسمح للمستخدمين لإنتاج اوضح لتعبيرات جديده كما تسمى ب(ابداع) او (المفتوح المغلق)

Productivity is a property of language that allows users to create new expression, also called ( creativity ) or ( open- endedness )
نظام الإتصالات خاصيه بحيث كل إشاره تتعدل لتعود الى الشي او المناسبه الخاصه بها
A property of communication system whereby each signal is fixed as relating to one particular object or occasion

إنتقال الحضاره هو عمليه بواسطه المعرفه باللغغه تنتقل من جيل الى اخر.

Cultural transmission is the process whereby knowledge of a language is passed from generation to the next 

نحن نكتسب اللغه في الحضاره من المتحدثين الأخرين وليس من جين الابوين

We ecquire a language in culture with other speakers not from parental genes
الإزدواجيه هي خاصيه في اللغه حيث ان الشكل اللغوي لديه في وقت اخر ممستويين من الصوت المنتج و المعنى يسمى (ضعف التعبير) مثل صوت  r , a, c فرديه لا معنى لها لاكن ان كانت مجموعه car اصبح لها معنى ولها مستوى اخر  arc. نتيجه لذلك في المستوى الواحد لدينا صوت مختللف ومعنى مختلف عن المستوى الثاني

Duality is a property of language whereby linguistic forms have two simultaneous level of sound production and meaning. Also called (double articulation)
Sound like  r, a, c individual sound have on meaning. But in combination such as (car) we have meaning, and in second level ( arc ) . so in one level we have a different sound and meaning from the second  level. 

الإزدواجيه في المستويات هي في الحقيقه واحده من اكثر الخصائص غنتاجيه في لغه الغنسان لأنها محدوده بأصوات منفصله. نحن قادرين على إنتاج عدد كبيره من الأصوات المجموعه (كلمات) مختلفه المعنى

The duality of levels is in fact one of the most economical features of human language because with a limited set of discrete sounds we are capable of producing a very larg number of sound combinations (e.g. words ) which are distinct in meaning
هذه الخصائص الخمس للغه الإنسان تجعل نظام الإتصال فريد مختلف عن المخلوقات الاخرى. يبدو انه من الغير محتمل ان المخلوقات الأخرى قابله لفهمه.

These five properties of human language make is such as a unique communication systems quite different from the communication system of other creatures. Its seem extremely unlikely that other creatures would be able to understand it     
اثبتت الدراسات ان الحيوانات القريبه منها (الشامبانزي) غير قابله على تقبل او تعلم لغتها.
The experiments proving that even the most close creatures to us (chimpanzees) are unable to acquire or learn our language.

عدد كبير من اللغات في العالم اليوم تستخدم فقط للتحدث. قد نتمكن من تتبع محاولات الإنسان على تمثيل المعلومات بصوره مرئيه الى لوحات الكهف على الاقل 20.000 عام او الطين 10.000 عام التي يبدو انها كانت محاوله مبكره لمسك الدفاتر ولكن هذه التحف القديمه افضل وصف لسلائف الكتب.
A large number of the language in the world today are used only in the spoken form. We may be able to trace human attempts to represent information visually back to cave drawing mad at least 20.000 years ago, or clay tokens form about 10.000 years ago, which appear to have been an early attempt at bookkeeping, but these artifacts  are best described as ancient precursors of writing.

اقرب وقت للكتابه المتوفره لدينا هو دليل واضح الذي وجده (جيري نونبيرج) وضح ذلك كان يشير الى "الكتابات المسماريه" وهي علامات على اقراص الطين قبل حوالي 5.000 عام.

The earliest writing for which we have clear evidence is the king that (Geoffrey Nunbery) is referring to as ' cuneiform ' marked on clay tad lest about 5.000 years ago. 
الصور التوضيحيه ( كتابه الصور) طريقه الكتابه فيها صور \ رسمه لكائن يتم استخدامه لتمثيل الكائن ويجب ان يكون هناك علاقه تقليديه بين الرمز وتفسيره.
Pictograms (pictographic writing) is a way to writing in which a picture \ drawing of an object is used to represent the object. A conventional relationship most exist between the symbol and its interpretation. 
الرموز(كتابه الرموز) طريقه الكتابه التي فيها يمثل كل رمز فكره \ مفهوم معين
Ideograms ( ideographic writing) is a way of writing in which each symbol represents a concept \ an idea.
التمييز بين الصوره التوضيحه والرموز اساس الاختلاف في العلاقه بين الرمز والكيان الذي يمثله

The distinction between pictograms and ideograms is essentially difference in the relationship between the symbol and the entity it represents.

عندما تكون العلاقه بين الرمز و الفكره التي يمثلها واضحه بشكل كافي يمكن ان نكون اكثر ثقه بان الرمز يستخدم لتمثيل اللغه

When the relationship between the symbol and the entity or idea become sufficiently abstract, we can be more confident that the symbol is probably being used to represent words in a language.

عندما تستخدم الرموز لتمثيل كلمات في اللغه فإنها تحمل صفه امثله ل كتابه الكلم هاو (العلامات)

When symbols are used to represent words in a language, they are describes as examples of word-writing or 'logograms'
الرمزي\العلامات ( رموز الكتابه) طريقه الكتابه فيها كل رمز يمثل كلمه 

Logograms (logographic writing) is a way of writing in which each symbol represents a word
المثال الجيد على الرمزيه هو الرموز المستخدمه في 'السومريه' في الجزء الجنوبي من العراق الحاليه و حوالي 5000 سنه مضت
A good example of logographic writing is the system used by the 'Sumerians' in the southern part of modern Iraq, around 5.000 years ago  
وهي طريقه الكتابه تنتج بالضغط على الوتد\الاسفين على شكل اقراص تنفذ بنعومه

Is a way of writing created by pressing a wedge. Shaped implement into soft clay tablets
لغز الكتابه هو طريقه الكتابه لتفدير تصوير حي لكائن يستدخم للإشاره الى صوت لكمه هذا الكائن

Rebus writing is a way of writing in which a pictorial representation of an object is used to indicate the sound of the word for that object 
كما في الانجليزيه الحديثه الرمز '2' لا يستخدم فقط كعدد بل كصوت لبعض الكلمات او اجزاء منها مثل  nd2spk2u2nite ( احتاج للتحدث معك الليله) 

Like in contemporary English texting where the symbol '2' is used not only as a number but as the sound of other words or parts of words such as (n2spk2u2nite)   ((I need to speak to you tonight)). Also 'u' using for the sound of " you"
الكتابه المقطعه ( وحده الصوت) هي طريقه الكتابه برموز تمثل وحده صوت (تتكون من حرف عله وحرف ساكن اختياري قبل او بعد حرف العله)

Syllabic writing (syllabary) is a way of writing in which symbol represents a syllable ( a unit of sound consisting of a vowel and optional consonants before or after the vowel)

 الكتابه الأبجديه ( الابجديه ) طريقه الكتابه رمز واحد يمثل صوت واحد هذا النوع من نظام الكتابه احيانا يسمى بـ الحروف الساكنه (الابجديه)
Alphabetic writing (alphabet) is a way of writing in which on symbol represents one sound segment. This type of writing system is sometime called a consonantal (alphabet) 

اليونان القديمه بدئوا في عمليه مرحله ابجديه الالفباء كذلك ايضا منفصله بإستخدام الرموز مثل حروف العله والأصوات ككيانين منفصلين حتى انشئوا نظام معاد تصميمه شمله حروف العله. هذا التغيير اتضح رموز لحروف العله مثل  'a'  سمها بـ "الفاء" لتتناسق مع الأصوات الساكنه مثل  'b' سميت بـ " بيت" لتعطينا حرف صوت إشاره للكتابه او " الألفباء"
The early Greeks took the alphabetizing process a stage further by using separate symbols to represent the vowel sound as distinct entities, and also created a remodeled system that included vowels. 
This change produced a distinct symbol for vowel sound such as  'a' called " alpha" to go with existing symbol for consonant sound such as 'b' called "beta" giving us single sound writing or " alphabet" 
الكتابه الإنجليزيه اصول الحروف الابجديه هي تستخدم لتطابق بين صوت واحد ونوع واحد

Writing English the origins of the alphabetic writing system were based  on              a correspondence between a single symbol and a single sound
عدد من المؤشرات التاريخيه على شكل الكتابه الإنجليزيه كانت مستمده من نماذج مستخدمه في كتابه اللغات الاخرى لاسيما اللاتينيه والفرنسيه

Number of historical influences on the form of writing English. There were words derived forms used in writing other languages notably Latin and French  
في الواقع ان عدد كبير من الكلمات الإنجليزيه المكتوبه القديمه كانت معاد إنشاء هجائها من قبل الاصلاحيين في القرن السادس عشر لجلب اشكالهم المكتوبه لتكون اكثر إنسجام مع ماكان من المفترض في بعض الأحسان بشكل خاطئ اصلهم اللاتيني.
A large number of older writing English words were actually " recreated " by sixteenth-century spelling reforms to bring their writing forms more into line with what were supposed , sometime erroneously , to be their Latin origins.

 اصوات الإنجليزيه المنطوقه لا تتطابق كثيرا مع الحروف في الإنجليزيه المكتوبه 
The sounds of spoken English do not match up, a lot of the time, with letters of written English.
الالفبائيه الصوتيه هي مجموعه من الرموز تمثل مقطع صوت مميز 

a set of symbols, each one representing a distinct sound segment
الصوتيات: دراسه خصائص الكلام الصوتي

Phonetics is the study of the characteristics of speech sounds.

المنطق الصوتي\نطق الصوتيات: دراسه كيفيه إنتاج الكلام

Articulatory phonetics is the study of how speech sounds are produced.
صوتيه الصوتيات:دراسه مفوم الكلام والصوت بالأذن والتي تسمى إدارك حسي

Acoustic phonetics is the study of the physical properties of speech as sound waves.
إنتاج الصوت: نبدا بدفع الهواء من الرئتين عبر القصه الهوائيه وصولا الى الحنجره التي لها موقعين: 

start with the air pushed out by the lungs up through the trachea  (or ‘windpipe’) to the larynx. Inside the larynx are your vocal cords, which take two basic positions
1- عندما تنتشر الاحبال الصوتيه ويمر الهواء القادم من الرئتين بينها من دون تصادم يسمى الصوت هنا "غير رنان"
1- When the vocal cords are spread apart, the air from the lungs passes between them unimpeded. Sounds produced in this way are described as" voiceless".
2- عندما تلتصق الاحبال الصوتيه ويمر الهواء القادم من الرئتين بينها يشكل متكرر يحدث اهتزاز وتصادم يسمى الصوت هنا " رنان"
2-When the vocal cords are drawn together, the air from the lungs repeatedly pushes them apart as it passes through, creating a vibration effect. Sounds produced in this way are described as "voiced".
بعض الاصوات الساكنه تنتج بإستخدام الاسنان والأجزاء الاخرى المتصله بالفم

Most consonant sounds are produced by using the tongue and other parts of the mouth to limit
ثنائية الشفه: اصوات شكلها الوجهين الشفه العليا والسفى, بوضع الشف السفلى ضد الشفه العليه حروفها  p غير رنان  \b-m-wرنان 

Bilabials: are sounds formed using both upper and lower lips. The lower lip articulates against the upper lip. [p] is voiceless, and [b], [m] and [w] are voiced.
الشفه السنيه: اصوات تشكيل الاسنان العلويه مع الشفه السفليه(تبان الاسنان العلويه) حروفها 

رنان v   غير رنان \ F

Labiodentals: are sounds formed with the upper teeth and the lower lip. The lower lip articulates against the upper teeth. [f] is voiceless, and [v] is voiced.

السنيه:اصوات شكلت من وقوع طرف اللسان خلف الاسنان الاماميه العلويه التي يشار إليها (السنيه) بين الاسنان العليا وطرف اللسان حروفها    رنان  бََََََََ    \غير رنان θ
Dentals: are sounds formed with the tongue tip behind the upper front teeth (also referred to as interdentals). The tongue tip articulates against the upper teeth. [θ] is voiceless, and [ð] is voiced.
السنخيه: اصوات شكلت من الجزء الامامي من اللسان في جسر اللسه وهو اللثه بعظام الجسر مباشره خلف وفوق الاسنان العلويه. طرف اللسان مع جسر الاسنان من حروفه
t-s  غير رنان  \ z-d-m رنان  \ حروف اخرى  i-r

Alveolars: are sounds formed with the front part of the tongue on the alveolar ridge, which is the rough, bony ridge immediately behind and above the upper teeth. The tongue tip and/or blade articulates against the teeth ridge. [t] and [s] are voiceless whereas [d], [z] and [n] are voiced. Other alveolars are [l] and [r].
الحنكيه: الاصوات الصادره عن اللسان فضلا عن اضافه المنسقات إليها كالجزء الامامي من اللسان مقابل القرص الصلب (ظهر الفم) حروفه 
   غير رنان \ ʧ- ʃ
رنانʒ- ʤ
Palatals (Alveopalatals): are sounds produced with the tongue and the palate. The tongue front articulates against the hard palate. [ʃ] and [tʃ] ] are voiceless whereas [ʒ], [dʒ] and [j] are voiced.

الحلقيه: اصوات صادره من الجهه الخلفيه من اللسان ضد اللغشاء الحلقي نهاية اللسان اصواته     
رنان   g- ŋ \غير رنان  k

Velars: are sounds produced with the back of the tongue against the velum. The tongue back articulates against the soft palate. [k] is  voiceless whereas [g] and [ŋ] are voiced.
المزماريه: لها صوت واحد فقط مزماري ينتج بدون استخدام اللسان او أي جزء اخر من الفم وهو 
غير رنان  h
Glottals: In fact there is only one sound that is produced without the active use of the tongue and other parts of the mouth. It is the voiceless sound [h]. The vocal folds themselves are the place of articulation.
الوقفات: تنتج بشكل من التوقف وهو توقف جريان الهواء ثم تركه يذهب بشكل مفاجئ ويتفق هذا النوع من الصوت نتيجه عرقله او وقف جريان الهواء والتوقف عند الإنفجاريه 
(p-b-t-d-k-g)

Stops: Of the sounds we have already mentioned, the set [p], [b], [t], [d], [k], [g] are all produced by some form of ‘stopping’ of the airstream (very briefly) then letting it go abruptly. This type of consonant sound, resulting from a blocking or stopping effect on the airstream, is called a stop (or a ‘plosive’).
الأحتكاكي: تستخدم لإنتاج مجموعه من الاصوات بمنع جريان الهواء لدفع ضيق جدا كما دفع الهواء خلال نوع من الاحتكاك وتنتج وتصدر ما يسمى بالاحتكاكيون

(f-v-d-s-z-ʃ-θ-ʒ)

Fricatives: The manner of articulation used in producing the set of sounds [f], [v], [θ], [d], [s], [z], [ʃ], [ʒ] involves almost blocking the airstream and having the air push through the very narrow opening. As the air is pushed through, a type of friction is produced and the resulting sounds are called fricatives.
الانفجاري: عند جمع وقف جريان الهواء مع الاسباب التي عرقلت الافراج عن بعض الاحتكاك ستكون قادر على انتاج اصوات تسمى بالإنفجاريه

(ʤ-ʧ)

Affricates: If you combine a brief stopping of the airstream with an obstructed release which causes some friction, you will be able to produce the sounds [tʃ] and [dʒ]. These are called affricates.
الأنفيه: معظم الاصوت مصدرها شفوي مع الغشاء المثار ومنع تدفق الهواء من دخول التجويف الانفي ولكن عند إنزال الغشاء لتسليحه للسماح بتدفق الهواء من خلال الانف لأنتاج اصوات تسمى اصوات انفيه (الجيوب الأنفيه)

(m-n-ŋ)

Nasals: Most sounds are produced orally, with the velum raised, preventing airflow from entering the nasal cavity. However, when the velum is lowered and the airstream is allowed to flow out through the nose to produce [m], [n], and [ŋ], the sounds are described as nasals.

السؤائل: اصوات اوليه قائده الحمره تسمى بالسوائل رنانه الصوت. 
يسمى سائل جانبي وقد ترك جريان الهواء حول جوانب الفم وطرف اللسان ليجعل الاتصال على منتصف l  الجسر. 
صوت في بدايه التشكيل الاحمر صنع تطرف اللسان المجهد رفع ظهر اللسان قرب الجسر  r  
Liquids: The initial sounds in led and red are described as liquids. They are both voiced. The [l] sound is called a lateral liquid and is formed by letting the airstream flow around the sides of the tongue as the tip of the tongue makes contact with the middle of the alveolar ridge. 
The [r] sound at the beginning of red is formed with the tongue tip raised and curled back near the alveolar ridge.

  كلاهما رنان تحدث في بدايه اللكلمه w-j الإنزلاقات: طبول توصف بالإنزلاق.
  هدف الاصوات عاده مع اللسان اعدت بحث في حركه الانزلاق الى من وضع We-you-wet-yes  

حروف العله في بعض الاحيان تدعا شبه حروف العله او التقريبيه
hi-hello صوت  مثل  h 

Glides: The sounds [w] and [j] are described as glides. They are both voiced and occur at the beginning of we, wet, you and yes. These sounds are typically produced with the tongue in motion (or ‘gliding’) to or from the position of a vowel and are sometimes called semi-vowels or approximants.

The sound [h], as in Hi or hello, is voiceless and can be classified as a glide because of the way it combines with other sounds. In some descriptions, it is treated as a fricative.

العله اصوات تنبع من حريه تدفق الهواء انها كلها عاده تصف حروف العله باصوات تنظر في الطريقه التي تؤثر على اللسان "شكل" التي يجب ان يمر الهواء الخديث عن مكان الصيانه نفكر في الفضاء داخل الفم لها مقابل عدده جبهة الفم العالي مقابل المنطقه المنخفضه.
Vowels: While the consonant sounds are mostly articulated via closure or obstruction in the vocal tract, vowel sounds are produced with a relatively free flow of air. They are all typically voiced. To describe vowel sounds, we consider the way in which the tongue influences the ‘shape’ through which the airflow must pass. To talk about a place of articulation, we think of the space inside the mouth as having a front versus a back and a high versus a low area.

علم الاصوات:دراسه الانظمه وانماط احداث الكلام في اللغه

Phonology is the study of the systems and patterns of speech sounds in languages. 
الوحده الفطيه: هي اصغر وحده صوت المميزه في تمثيل المجرد لأصوات اللغه.

Phoneme is the smallest meaning-distinguishing sound unit in the abstract representation of the sounds of a language
                 : صوت الكلام المنتج فعليا وهو مايمثل إصدار صوت واحد من الوحده اللفظيه
A phone is a physically produced speech sound

                 : واحده من مجموعه ترتبط ارتباط عميق مع اصوات الكلام او               .

is one of a closely related set of speech sounds or phones.
الحد الادنى الثانئي: تختلف كلمتين فقط في اول حرف 

Bat-Pat

When two words such as “pat” and “bat” are identical in form except for a contrast in one phoneme, occurring in the same position
الحد السداسي: يمكن ان تختلف كلمه في اول حرف على ان تنتج 6 كلمات

Big-fig-dig-rig-wig-big

When a group of words can be differentiated, each one from the others, by changing one phoneme (always in the same position in the word)

           : القيود ( تحديد) يجوز الجمع لاصوات اللغه

Phonotactics are constraints (restrictions) on the permissible combination of sounds in a language.

المقطع: وحده الصوت التي تتكون من حرف عله وتتفق اختياريا مع حرف ساكن قبل او بعد حرف العله.

A syllable is a unit of sound consisting of a vowel (V) and optional consonant(s) (C) before or after the vowel.

كودا: جزء من المقطع بعد حرف العله

Coda is the part of a syllable after the vowel.
النواه:حرف العله في المقطع

Nucleus is the vowel in a syllable.
البدايه: جزء من المقطع قبل حرف العله

Onset is the part of the syllable before the vowel.

القافيه: جزء من المقطع الذي يحتوي على حرف العله بالإضافه الى الحرف الساكن تسمى ايضا بالقشره 

Rhyme is the part of the syllable containing the vowel plus any following consonant(s), also called “rime”

توافق الكتله: اثنين او اكثر من الحروف الساكنه في تسلسل
A consonant cluster is two or more consonants in sequence.

منفصل الاثر: عمليه صنع صوت واحد تقريبا في نفس الوقت لصوت اخر.

The process of making one sound almost at the same time as the next sound is called co-articulation
الإستيعاب: سمه من سمات الصوت الواحد يصبح جزء من اخر اثناء إنتاج الكلام

Assimilation is the process whereby a feature of one sound becomes part of another during speech production
الإدغام: عمليه ترك فئه صوت في نطق كلمه واحده.

Elision is the process of leaving out a sound segment in the pronunciation of a word
تاريخ اللفظ: كلمه تقنيه اتت من خلال اللاتينيه بجذور يونانيه وتختلف عن علم الحسرات.
many of our technical words, comes to us through Latin, but has its origins in Greek (´etymon ‘original form’ + logia ‘study of’), and is not to be confused with entomology, also from Greek (´entomon ‘insect’).
الاختراع: اختراع مصطلح جديد تماما كالمنتجات التجاريه من دون احرب كبيره 

One of the least common processes of word formation in English is coinage, that is, the invention of totally new terms. The most typical sources are invented trade names for commercial products that become general terms (usually without capital letters) for any version of that product (e.g. kleenex, xerox).

           :كلمات جديده سميت نسبه لشخص او مكان
eponyms :New words based on the name of a person or a place (e.g. sandwich., jeans, fahrenheit)

الإقتراض:عمليه اخذ كلمه من لغات اخرى .مثل ...
Borrowing is  the process of taking words from other languages. English language has adopted a vast number of words from other languages, including croissant (French), piano (Italian), sofa (Arabic). Other languages, of course, borrow terms from English, as in the Japanese use of suupaamaaketto (‘supermarket’) or the French discussing problems of le stress, during le weekend
التركيب: عمليه جمع بين اثنين او اكثر من الكلمات لتشكيل كلمه جديده 

Compounding is the process of combining two (or more) words to form a new word.
المزج: عمليه تجمع بين بدايه كلمه ونهايه اخرى لتشكيل كلمه جديده وله عده اشكال 

Blending is the process of combining the beginning of one word and the end of another word to form a new word
1-مزج بدايه كلمه الى نهايه كلمه اخرى

1- The beginning of one word is added to the end of the other
          (e.g. breakfast + lunch = brunch, smoke + fog = smog).
2-مزج بدايه كلمتين 

2- The beginnings of two words are combined 
(e.g.  cybernetic + organism = cyborg).

3-مزج كلمتين بتسلس الاصوات المشتركه

3- Two words are blended around a common sequence of sounds
 (e.g. California + fornication = Californication, motor + hotel = motel).

4-مزج عده اصوات من كلمتين مخلوطه مع الحفاظ على النظام(موقع الاصوات بالنسبه للكلمه الاصليه)

4- Multiple sounds from two component words are blended, while mostly preserving the sounds' order (e.g. slimy + lithe = slithy)

التقليص: عمليه تخفيض اكثر من مقطع واحد لشكل اقصر.له عده اشكال

5- Clipping: is the process of reducing a word of more than one syllable to a shorter form
1-تقليص النهايه:حذف اخر الحروف وابقاء الحروف الأولى

1. Back clipping retains the beginning of a word: ad (advertisement), doc (doctor), exam (examination), fax (facsimile), gas (gasoline), gym (gymnastics, gymnasium).
2-تقليص البدايه:حذف اول الحروف وابقاء الحروف النهايه

2. Fore-clipping retains the final part: chute (parachute), coon (raccoon), gator (alligator), phone (telephone), varsity (university).

3-تقليص الوسط:حذف الحروف الأولى والنهايه والابقاء على حروف الوسط

3. Middle clipping retains the middle of the word: flu (influenza), jams or jammies (pajamas / pyjamas ), tec (detective).
الاشتقاق العكسي: عمليه تخفيض الكلمه من العلم لنسخه اقصر واستخدامها ككلمه جديده

Backformation: is the process of reducing a word such as a noun to a shorter version and using it as a new word such as a verb (e.g. burgle -19th century- is a back-formation from burglar -which is six centuries older- and sculpt -19th century- from sculptor -17th century).
التحويل: عمليه تغير وظيفه كلمه مثل العلم لفعل باعتباره وسيله لتشكيل الكلمات الجديده المعروفه ايضا بأسم " تغير الفئه" او " التحول الوظيفي"

Conversion :is the process of changing the function of a word, such as a noun to a verb, as a way of forming new words, also known as “category change” or “functional shift” (e.g. vacation in They’re vacationing in Florida). 

الأختصار: شكل قصير من الكلمه,عباره العلم تتكون من الأحرف الاولى من سلسله من الكلمات لا تفصل النقطه بينهم 

An acronym :is a short form of a word, name or phrase formed from the first letters of the series of words.
المختصر: نموذج مضغوط من الكلمه وشكل واضح من الكلمه تفصل بين الاحرف نقطه 

An abbreviation :is also a condensed form of a word and an articulated form of the original word.
المختصرات: تتكون من الاحرف الأولى من كل كلمه وتكون بالحجم الكبير.

Acronyms: An acronym is formed from the first letters of a series of words.For example: AIDS; it is formed from the words Acquired Immune

Deficiency Syndrome
اشتقاقات الكلمه: عمليه انتاج كلمات جديده بإضافه الإضافات
Derivation: is the process of forming new words by adding affixes.
البوادئ: احرف لها معنى خاص تضاف في بدايه الكلمه

Words have to be added to the beginning of the word (e.g. un-).
اللواحق: احرف لها معنى خاص تضاف في نهاية الكلمه

Words have to be added to the end of the word (e.g. -ish)
المقتحمات: نوع اخر من الاضافات لا تستخدم في عاده في الإنجليزيه ولكن وجدت في بعض اللغات الأخرى وتسمى بـ إقتحم. وهو ان يلصق ما تم اضافته داخل كل كلمه. والله العربه معروفه باستخدام هذا النوع ويسمى بالأوزان.
Infixes:There is a third type of affix, not normally used in English, but found in some other languages. This is called an infix and, as the term suggests, it is an affix that is incorporated inside another word. Arabic is very well known using infixes.

علم التشكل: في العديد من اللغات مايبدو انه واحد من اشكال الكلام يؤدي في النهايه الى ان يحتوي على عدد كبير من الكلمات "العناصر"
Morphology:In many languages, what appear to be single forms actually turn out to contain a large number of ‘word-like’ elements.
علم الصرف:الحد الادنى من وحده المعنى او الوظيفه النحويه "كليمه"

Morphemes: The definition of a morpheme is “a minimal unit of meaning or grammatical function”.
الكليمه الحره: كليمه يمكن ان تقف لوحدها 

free morphemes, that is, morphemes that can stand by themselves as single words, for example, open and tour
الكليمه المرتبطه: كليمه لا يمكن ان تقف لوحدها وعاده ماتكون مرفقه مع شكل اخر

bound morphemes, which are those forms that cannot normally stand alone and are typically attached to another form, exemplified as re-, -ist, -ed, -s.
البوادئ واللواحق عباره عن كليمات مرتبطه والكليمه المضافه لها هي كليمه حره

all affixes (prefixes and suffixes) in English are bound morphemes.
الجذر: عند استخدام الاضافات مع الكليمات الحره من الناحيه التقنيه, عند فصل الكلمه عن الكليمات المرتبطه تعطينا الجذر وهو الكليمه الحره

stems :When they are used with bound morphemes attached, the basic word forms are technically 
كليمات معجميه: مجموعه من الاعلام والصفات والافعال العاديه التي نعتقد انها كلمات تحمل محتوى رساله منقوله

lexical morphemes : is that set of ordinary nouns, adjectives and verbs that we think of as the words that carry the ‘content’ of the messages we convey. These free morphemes 
كليمات وظيفيه: مجموعه من الكليمات تتكون الى حد كبير من كليمات وظيفيه ي اللغه مثل العطف,ادوات التعريف,حروف الجر,الضمائز. لاننا تقريبا لا نضيف كليمات وظيفيه جديده في اللغه لها توصف هذه الكليمات بأنها"مغلقه"

functional morphemes: This set consists largely of the functional words in the language such as conjunctions, prepositions, articles and pronouns. Because we almost never add new functional morphemes to the language, they are described as a ‘closed’ class of words.
الكليمه الاشتقاقيه: هي الاشتقاق نفسه وقد تم ذكره سابقا.

derivational morphemes we have already considered
الكليمات الإعرابيه: لا تستخدم لإنتاج كلمات جديده في اللغه بل للإشاره الى الجوانب النحويه الوظيفيه للكلمه

inflectional morphemes. These are not used to produce new words in the language, but rather to indicate aspects of the grammatical function of a word. Inflectional morphemes are used to show if a word is plural or singular, if it is past tense or not, and if it is a comparative or possessive form.
اقسام الكليمات:
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شكل اصغر وحده حرفيه: هي بفصل الكلمه وتحديد نوع الكليمات المكونه منها وعاده ماتكون كليمتين  فقط عند جمعها الأولى معجميه والثانيه إعرابيه.

Morphs: Just as we treated ‘phones’ as the actual phonetic realization of ‘phonemes’, so we can propose it as the actual forms used to realize morphemes
For example, the form cars consists of two morphs, car + -s, realizing a lexical morpheme and an inflectional morpheme (‘plural’). The form buses also consists of two morphs (bus + -es), realizing a lexical morpheme and an inflectional morpheme (‘plural’). So there are at least two morphs (-s and -es) used to realize the inflectional morpheme ‘plural’. Just as we noted that there were ‘allophones’ of a particular phoneme, so we can recognize the existence of allomorphs of a particular morpheme.

 لها قرائتانCars 

الثانيه اعرابيه –s\car  الاولى معجميه 
لاكن الكلمات الشاذه في الجمع لها شكلين 

1-التي يتغير شكلها بتغير حرف العله مثل

Man-men (Ɛ- ӕ)
2-التي لا تتغير وتضل ثابته مثل  

Sheep – sheep 

  Ø   Zero قيمه التغير هي صفر 
توقفت عند نهاية المحاضره السابعه ولم يسعني الوقت ان اكمل الباقي
فـ ارجو المعذره
